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P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.3.7.2020 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 21 września 2020 roku.  

 
 
Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 4 – lista obecności  
w załączeniu. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz. 
 
Protokołowała pracownik biurowy Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 
Olecku – Sylwia Barszczewska. 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 
 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 
 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 
 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 
 Kierownik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska, 
 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 
 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 
 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
przywitała przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 
posiedzenia:  

 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
2. Sprawy wniesione.  
3. Wnioski Komisji. 

 
Komisja  jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia. 
 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
 

a) projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Olecko 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska  
poprosiła o doprecyzowanie § 60. 
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Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że jest to dopuszczenie możliwości głosowania przez system 
teleinformatyczny. 
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
zapytała jaka jest gwarancja, że osoba, która odda głos zdalnie to rzeczywiście ta sama 
osoba. 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że ta osoba jest identyfikowana za pomocą loginu i hasła podczas logowania 

do urządzenia. Udostępnienie urządzeń autoryzacyjnych, loginów i haseł osobom 

postronnym jest niedopuszczalne. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
uważa, że głosowanie tajne przez system informatyczny jest niewiarygodne, może dojść  
do manipulacji w wynikach głosowania. 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że projekt uchwały został przygotowany przez Komisję Statutową. Program  
e-sesja dopuszcza możliwość głosowania tajnego. 
 
Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 
poprosił radnych, aby przyłączyli się do prac w Komisji Statutowej.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że zwołanie sesji zdalnej dopuszczone zostało tylko na podstawie art. 15zzx 
ust. 1 i 2 ustawy z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach 
związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 
zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw. Należy 
rozróżnić sesję zdalną (z domu) od głosowania tajnego za pomocą urządzeń 
elektronicznych, które może być przeprowadzone podczas sesji Rady Miejskiej w trybie 
stacjonarnym, podobnie jak głosowanie jawne. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 1 głosie za, 1 głosie przeciw i 2 głosach wstrzymujących się nie 
zaopiniowała projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 
Gminy Olecko. 
 
 

b)  projekt uchwały w sprawie utworzenia Osiedla Siejnik i nadania mu statutu 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
. 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia 

Osiedla Siejnik i nadania mu statutu.  

c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko 

 
Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska  
szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
zapytała, czy chodzi o działki na których ma powstać żwirownia.  
 
Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska  
odpowiedziała, że tak. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Olecko. 

 

d) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd  
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
powiedziała, że jest dużo nie jasności. Poprosiła o przedstawienie rzetelnych informacji 
dotyczących unieważnionego przetargu oraz wyboru nowego przewoźnika.  
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że tereny wiejskie były całkowicie wykluczone z transportu publicznego.  
Na chwilę obecną w systemie otwartym do autobusów, które obsługują trasy oświatowe 
mogą wsiąść nie tylko uczniowie, ale również pozostali mieszkańcy gminy po zakupie biletu. 
Wniosek złożony do Wojewody o przyznanie dopłat do kilometra uzyskał akceptację, dzięki 
czemu będzie możliwość uruchomienia 34 linii na terenie całej gminy. Unieważnieniem 
przetargu zajmuje się już Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej oraz Urząd 
Zamówień Publicznych. Jeżeli Rada Miejska na najbliższej sesji zgłosi wniosek, aby wnieść 
zmiany w planie pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2020  to również ta komisja zajmie się 
analizą unieważnienia przetargu na świadczenie usług w zakresie dowozu uczniów do szkół.  
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
zapytała, czy jest brane pod uwagę to, iż dopłaty w kolejnych latach będą niższe.  
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że informacje o wysokości dopłat są różne. Stoi na stanowisku, iż należy 
myśleć przyszłościowo. Uważa, że  dopłata nawet w kwocie 1,00 zł będzie dobra, gdyż 
mieszkańcy gminy będą mogli korzystać z transportu  i nikt nie będzie wykluczony.  
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
zapytała, czy PKS NOVA S.A. otrzymała propozycję pracy w systemie otwartym. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że PKS NOVA S.A. zna takie rozwiązanie, gdyż od kilku lat na zasadzie 
transportu otwartego, po zakupie biletu miesięcznego przez gminę, prowadzi dowóz dzieci  
z miejscowości Borawskie do Bakałarzewa. Bezpośrednich rozmów na temat nie było 
prowadzonych.  
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
zauważyła, że wnioski należy składać co roku i nie ma pewności, że dofinansowanie będzie 
po raz kolejny przyznane.  
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Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że jest tego świadomy. Dodał, że aby móc złożyć wniosek o dofinansowanie 
należało dołączyć rozkład jazdy.  
 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
powiedziała, że zgodnie z ustawą z dnia 16 maja 2019 r. o funduszu rozwoju przewozów 
autokarowych o charakterze użyteczności publicznej, Burmistrz nie może zawrzeć umowy  
z przewoźnikiem bez zgody rady. Uważa, że jest to zbyt poważna decyzja, aby podejmować 
ją pochopnie. Zapytała, kiedy i w jakim trybie będą zwracane koszta dla rodziców za zakup 
biletu miesięcznego dla uczniów. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że w momencie otrzymania dofinansowania następnym krokiem jest podjęcie 
uchwały przez Rade Miejską. Przez  rok będzie można wnosić uwagi do planu mobilności, 
aby maksymalnie móc je wykorzystać. Uważa, że jeżeli gmina nie skorzysta z tej szansy,  
to za rok będziemy w tym samym miejscu. 
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
powiedziała, że jako radni chcą wspólnie pracować na sukcesy, dlatego oczekują przepływu 
informacji i współpracy ze strony urzędu.  
 
Członek Komisji – Marian Prusko 
zapytał się, czy bez odpowiedzi na złożony wniosek o dofnansowanie od Wojewody nie 
można było podjąć uchwały intencyjnej. Wtedy nie byłoby żadnych niedomówień.  
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
powiedział, że nikt radnym nie odbiera i nie ujmuje pracy. W bardzo krótkim czasie była 
przygotowywana cała dokumentacja, dlatego być może nie było czasu na konsultację  
z radnymi. W każdym projekcie uchwały jest uzasadnienie, które zawiera najważniejsze 
informację. Dodał, że w systemie zamkniętym ilość dzieci, która była dowożona  
do szkół wynosiła niecałe 500 osób. System otwarty będzie służyć dla całej społeczności 
gminy, czyli dla prawie 22 tyś. osób.  
 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
uważa, że na profilu społecznościowym Burmistrza wpisy godzą w dobre imię radnych.  
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 2 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

 
e) projekt uchwały w sprawie sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych  

i manipulacyjnych za usługi przewozowe w gminnych regularnych przewozach 

osób na terenie Gminy Olecko 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd  
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
zapytała, czym jest opłata manipulacyjna. 
 
Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd  
odpowiedział, że są to kary np. za brak biletu. 
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Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
uważa, że dzieci będą często zapominać biletów, w związku z czym rodzice będą ponosić 

dodatkowe koszta. Zapytała czy umowa z firmą Faster zostanie zawarta na rok. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że tak. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
dodał, że poruszanie się transportem publicznym wiąże się jednocześnie z koniecznością 
posiadania biletu. Jeżeli uczeń na drugi dzień pokaże, że posiada bilet, a nie zostaną podjęte 
działania ze strony przewoźnika w celu wyegzekwowania kary, to zostanie ona anulowana 
bez ponoszenia żadnych kosztów.  
 
Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 
zapytał, czy ten projekt uchwały wiąże się z poprzednim projektem. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
odpowiedział, że tak. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
dodał, że w sytuacji gdy jakakolwiek inna firma przewozowa wystąpi do gminy z wnioskiem, 
aby prowadzić na terenie gminy przewóz regularny, to również zapisy tej uchwały będą  
ją obowiązywać. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 2 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie sposobu ustalania wysokości opłat dodatkowych i 

manipulacyjnych za usługi przewozowe w gminnych regularnych przewozach osób na 

terenie Gminy Olecko. 

 

f) projekt uchwały uchylająca uchwałę w sprawie ustanowienia ulg za przejazdy 

wykonywane lokalnym transportem zbiorowym w Olecku 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 
szczegółowo omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Członek Komisji – Alicja Stefanowska 
prosiła o doprecyzowanie.  
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że do tej pory funkcjonuje system dopłat ulgowych z budżetu gminy. W skali 
kraju występują 2 rodzaje dopłat. Jedna ulga ustawowa w wysokości 49%  dla uczniów  
i emerytów, która refinansuje dla przewoźnika (przez  gminę) Marszałek. Druga to dopłata  
od Wojewody z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych. 
 
Opinia Komisji: 
Komisja, przy 3 głosach za i 1 głosie wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały uchylającej uchwałę w sprawie ustanowienia ulg za przejazdy wykonywane 

lokalnym transportem zbiorowym w Olecku. 
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g) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  
szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
zapytała, o jakie usługi chodzi w dz. 750.  

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  
odpowiedziała, że jest to utrzymanie urzędu m.in. zakup materiałów, usługi pocztowe, 

kurierskie. 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 
zapytała o wydatki w dz. 754 „Rozbudowa monitoringu miejskiego w Olecku – etap III”. 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
odpowiedział, że zaistniała konieczność rozbudowy monitoringu w zakresie budynku Urzędu 
Miejskiego. Objęty zostanie teren przy urzędzie oraz korytarze budynku.   
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2020 – 2029 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka  
szczegółowo omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 

Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2020 – 2029. 

Rozpatrzenie skargi na działalność Burmistrza Olecka 
 
Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przygotowanym przez radnych, którzy 
uznali skargę za zasadną. 
 
Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 
omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem o uznaniu skargi za bezzasadną.  
 
 
Opinia Komisji: 
Komisja jednogłośnie uznała, iż skarga na działalność Burmistrza Olecka jest zasadna. 

Innych uwag ani pytań do projektów uchwał nie zgłaszano. 
 

Do punktu 2  – Sprawy wniesione. 
 
Spraw wniesionych nie było.  
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Na tym punkt zakończono. 
 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz  
wystąpiła w następujących sprawach: 
 

 zapytała, kiedy i w jakim trybie będą zwracane koszta dla rodziców za zakup biletu 
miesięcznego dla uczniów; 
 

 zwróciła uwagę, iż przy Hali „Lega” w Olecku usuwana jest trawa między kostką 
brukową Randapem albo podobnym środkiem. Poprosiła o interwencję, gdyż 
powoduje to realne zagrożenie dla życia i zdrowia ludzi oraz zwierząt.  

 
Członek Komisji – Marian Prusko 
zwrócił uwagę, iż na ul. Orzeszkowej rośnie drzewo owocowe. Spadające mirabelki tworzą 
śliską powierzchnię.  
 
 
Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 
 
Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 
 
 

Protokołowała 

Sylwia Barszczewska 

 

Przewodniczący Komisji 

Janina Anuszkiewicz 

 

 


